
Bijdrage programmabegroting 2021-2024 

Voorzitter, 

De bespreking van deze programmabegroting valt midden in de 2e coronagolf. Een zware periode 

voor de hele samenleving en ook in Bunschoten ervaren we dat. Veel besmettingen, mensen die in 
quarantaine zitten, inwoners die een geliefde verliezen, eenzaamheid, het verliezen van je baan, het 
moeten sluiten van je onderneming. We hebben niet de vrijheid om elkaar te ontmoeten. Niet op 

een verjaardag, niet op het voetbalveld, op het zangkoor, in een restaurant of in de kerk. En dat we 
met een zeer beperkt gezelschap samen kunnen zijn bij begrafenissen en bruiloften doet heel veel 

pijn.  

Het is een gevoel van verlies en we kijken allemaal uit naar het ‘normale leven’. Maar de vraag is of 

we dat moeten willen. Willen we echt weer terug naar onze volle agenda’s, de files en het vele 
vliegverkeer. Ergens knaagt het gevoel of we wel terug moeten naar die 24-uurs economie waarin 
mensen overwerkt raakten, de kloof tussen arm en rijk steeds groter werd en er weinig tijd was om 
echt om te zien naar elkaar. Tegelijk is onze eerste zorg nu hoe we goed uit deze crisis komen, 

waarbij het overeind houden van bedrijven en het behouden van banen belangrijk zijn. Toch is dat 

niet het enige wat belangrijk is. 

De ChristenUnie wil aandacht geven aan wat écht telt. En dat begint bij relaties. Als onze vrijheid 
beperkt wordt en alles onzeker lijkt, vallen we terug op de relaties die we hebben. Relaties met onze 

familieleden en vrienden. Maar ook met de buren, de mensen die bij je in de kerk zitten, collega’s op 

je werk. In dat licht bekijken we ook de programmabegroting.  

We willen allereerst zorgen voor elkaar. In ons hechte dorp zien we dat volop gebeuren. De 
ChristenUnie is erg blij dat we als gemeente ook kunnen zorgen voor onze inwoners en dat we daar 

financiële middelen voor hebben. Het bieden van goede zorg vinden we erg belangrijk en we zijn 
ontzettend blij dat het college in deze programmabegroting niet voorstelt om verder te bezuinigen 
op de zorg. De manier hoe onze zorg is ingericht blijkt best goed te zijn, zo lezen we in het rapport 

van BMC en het is fijn dat het college ook op die manier verder wil. Het ontlasten van mantelzorgers, 
het stimuleren van dagbestedingen en een project zoals ‘Meedoen’ is een manier van aandacht 

geven aan elkaar die we als gemeente kunnen stimuleren.  

In de zorg voor elkaar is er in deze begroting ook extra ruimte gemaakt voor de schoolgebouwen van 

ons dorp. De uitvoering van het IHP wordt duurder, maar met elkaar zijn we ervan overtuigd dat we 
hier extra geld voor moeten vrij maken om te zorgen dat onze kinderen in een goede omgeving les 
kunnen krijgen. Dit is echt een dankpunt en het is mooi dat hier raadsbreed overeenstemming over 

is. Wel zijn we benieuwd hoe er nieuwe invulling gegeven wordt aan de gronden en schoolgebouwen 
die vrij komen. In de programmabegroting missen we de motie die de raad hierover heeft 
aangenomen om te komen tot een projectplan. Tegelijk zien we wel een poll verschijnen over de 

herbestemming van de van Amerongenschool en horen we over contacten die er gelegd worden 
voor een mogelijke nieuwe bestemming. We zijn benieuwd hoe dit samenvalt met de motie over de 
vrij te komen gronden en vragen hierbij aan het college wanneer wij dit projectplan kunnen 

verwachten. 

Er blijven nog genoeg aandachtspunten over, juist ook in deze tijd. We kunnen niet goed inschatten 
wat de gevolgen van deze crisis zullen zijn, maar wat we wel weten is dat de eenzaamheid toe 
neemt. Dat zien we bij ouderen die veel minder bezoek kunnen ontvangen, maar ook bij jongeren. De 
schermtijd neemt toe, maar de relaties worden minder met verveling en depressieve klachten als 

gevolg. Hoe bereiden we ons hier als gemeente op voor? En wat doen we nu om die eenzaamheid en 



verveling tegen te gaan? Een mooi initiatief was de ontbijtjes die in de zomer uitgedeeld werden 

door jongeren aan onze oudere inwoners. Zulke initiatieven zouden er meer mogen zijn en moeten 
we stimuleren wat de ChristenUnie betreft! Daarom de vraag aan het college welke plannen zij heeft 

om eenzaamheid te verlichten in deze tijd en ook de verveling onder jongeren tegen te gaan. 

Als we aandacht geven aan wat écht telt, dan kijken we ook naar onze economie. De ChristenUnie zet 

hierbij de mensen centraal. Niet het meeste winst maken is het belangrijkste, maar een sociale en 
rechtvaardige economie. En daar hebben we als lokale overheid ook een rol in. We zijn blij dat we 
landelijk in deze tijden van crisis bedrijven kunnen ondersteunen zodat er zo min mogelijk ontslagen 

vallen en we samen deze gevolgen dragen. Maar ook lokaal het meedenken met ondernemers, 
ruimte geven aan markt én horeca en het zoeken van financiële steun voor ons museum en varend 

erfgoed. Belangrijke inspanningen die we als gemeente moeten verrichten. 

Dat geldt ook voor het op orde hebben voor onze wegen zodat onze inwoners daar veilig gebruik van 

kunnen maken. In dat kader wilden we in de commissie vragen naar het opknappen van de Westpier 
zodat ook mindervaliden daar gebruik van kunnen maken. Via een ambtenaar kregen we de reactie 
dat dit voor de start van het komende vaarseizoen gereed is, en we vragen aan het college of zij dit 
kan bevestigen. We hopen dat er bij de herinrichting van de Dorpsstraat ook aandacht kan zijn voor 

deze groep inwoners, zodat we niet alleen kijken naar zoveel mogelijk parkeerplaatsen, maar ook dat 
de stoepen breed en netjes worden zodat ook mindervaliden kunnen genieten van deze historische 

weg.  

Eén van de grote uitdagingen voor de toekomst is het hebben van voldoende woningen. Er is in ons 

land een tekort van zo’n 330.000 woningen en de prognose is dat we dat tekort voorlopig nog niet 
weggewerkt hebben. Huizen zijn dus schaars en de prijzen blijven stijgen. Dit leidt ertoe dat de 
verdeling van woningen niet eerlijk verloopt. Zo kunnen starters maar moeilijk een huis vinden. De 

huizenprijzen blijven ook hoog doordat steeds meer investeerders huizen kopen en verhuren voor 
flinke huurprijzen. Ook nieuwbouwwoningen worden gebruikt als investering, soms worden ze niet 
eens door de kopers bewoond maar worden ze snel weer doorverkocht. Als gemeente moeten we 

naast het blijven bouwen van huizen, ook kijken aan welke knoppen we kunnen draaien om die 
verdeling eerlijker te maken. Daarom onderzoeken we of we een aantal woningen op eiland 4 van 
Rengerswetering goedkoper kunnen aanbieden. De ChristenUnie zou daarnaast willen kijken of het 

invoeren van een zelfbewoningsplicht voor nieuwbouwwoningen ook een manier is om de verdeling 
van de woningen in Bunschoten eerlijker te krijgen. In steeds meer plaatsen wordt hiervan gebruik 
gemaakt en wij moeten onderzoeken of dit ook voor onze gemeente resultaat kan hebben en hierin 

niet achterblijven. Daarom dienen we de volgende motie in.  

We zijn blij dat er in deze onzekere tijd een positieve begroting kan worden gemaakt. Zoals we vorige 
week al hebben aangegeven staat onze gemeente er financieel goed voor. De meeste kengetallen 
verbeteren de komende jaren en het eigen vermogen blijft stijgen. We onderkennen ook dat er flinke 

risico’s op de loer liggen. Maar we hebben de afgelopen jaren een mooie buffer opgebouwd en 
zullen niet meteen in zwaar weer komen bij een paar tegenvallers. Die buffer geeft ons ook tijd om te 

reageren als het nodig is.  

Bij de bespreking van de kadernota is een taakstellende bezuinigingsopdracht aangenomen. Wij zijn 
blij dat die vorige week is bijgesteld tijdens de kerntakendiscussie. Wat de ChristenUnie betreft was 

de taakstelling van 8 ton te hoog en overbodig. Voor ons was 3 ton het minimaal noodzakelijke. En 
als je op een acceptabele manier meer zou kunnen bezuinigen stonden wij daar voor open. Dit is ook 
wat nu gebeurd is. Gelukkig! Het is goed om te zien dat de coalitiepartijen nu ook deze weg hebben 

gekozen. In veel bezuinigingen die het college voorstelde konden wij ons vinden, maar niet in 



allemaal. De belangrijkste bezuinigingsvoorstel wat teruggedraaid moest worden was het instellen 

van een eigen bijdrage voor ouders van kinderen die vervoer nodig hebben naar speciaal onderwijs. 
Dat die bezuiniging niet doorgaat en de eigen bijdrage niet ingesteld wordt is een mooi resultaat. 
Zoals bekend hadden wij graag enkele andere bezuinigingsvoorstellen teruggedraaid, maar ondanks 

dat konden wij instemmen met de uitkomst van de kerntakendiscussie en dat kunnen we nu ook met 

deze begroting. 

Wat ons betreft kunnen we aan de slag met de uitvoering. Daarbij wensen we het college en de 
ambtelijke organisatie Gods zegen toe. Want als er iets zeker is in deze onzekere tijd, is het dat onze 

Vader in de hemel voor ons zorgt en onvoorwaardelijk van ons houdt en dat we niet zonder zijn 

zegen kunnen. Die zegen wensen we u toe.  

 


